

TAIWAN INTERNATIONAL STUDIES QUARTERLY

ISSN 1816-2622

台灣國際研究季刊

台灣國際研究季刊

ISSN 1816-2622

Theme Articles

Mi-cha Wu

The Historical Construction of "Taiwanese Culture": A Preliminary Analysis

Hai-Yen Yeh

Chinese Philosophy and Hegemonic Consciousness: Anticipating the Advent of an Indigenous Taiwanese Philosophy

Hsiu-Sheng Chang

The Essence of Taiwanese Native Consciousness: From the Native Literature Debates to *Folklore Taiwan*

General Articles

Wen-Tang Shiu

A Review of the Taiwan-Vietnam Relations

Kuo-cheng Chang

An Analysis of Vietnam's Foreign Policy from the Perspective of Balance of Power

Shih-Hui Li

Domestic Issues of the TPP in Japan and the Responses of the Abe Cabinet

Lloyd Sheng Pao Fan

Reflections on Transitional Justice in South Africa: An Analysis in Accordance with Original Position Developed in John Rawls's Theory of Justice

Jen-Chia Chang, and Tsung-Ta Yu

The Enlightenments and Implications of the German Dual System for Vocational Education in Taiwan

Policy Forum

Chien Yuan Tseng

The Social Control of the Communist Party of China

Taiwan International Studies Association

Volume 10, Number 3, Autumn 2014

專題論文

吳密察 / 「台灣文化」的歷史建構——一個初步的試論

葉海煙 / 中國哲學與霸權意識——期待台灣在地哲學的誕生

張修慎 / 1940年代台灣「鄉土意識」的底端
——從「鄉土文學論爭」到『民俗台灣』的討論

一般論文

許文堂 / 台灣與越南雙邊關係的回顧與分析

張國城 / 從現實主義中的「權力平衡」
——觀點看越南外交政策

李世暉 / 日本國內的 TPP 爭論與安倍政權的對應

范盛保 / 南非轉型正義的反思
——試以約翰·羅爾斯正義論的原初立場析論之

張仁家、游宗達 / 德國雙軌技職教育對我國技職教育之啓示

政策論壇

曾建元 / 中國共產黨的社會控制

台灣國際研究學會出版

第10卷 第3期 2014年 / 秋季號

Taiwan International Studies Quarterly
Volume 10, Number 3, Autumn 2014